

RIDEAU HALL

In reply to Mr. Jones (Leeds and Grenville),

Hon. Mr. Langevin said that returns as to the statement of the expenses connected with Rideau Hall and Spencerwood would be brought down to-morrow, and a statement of persons employed in the public service since the commencement of 1868, was in course of preparation.

THE NORTH-WEST

Hon. Mr. McDougall—Before the orders of the day are put, although I do not see either of the two Ministers leading the Government present in their seats, I would like to ask the Government when the Bill in relation to the North-West, which has been promised for the last two or three days, is likely to be submitted to the House.

Hon. Mr. Howe—Not to-day.

Hon. Mr. McDougall—On what day, then?

Hon. Mr. Howe—I am afraid not till Monday.

Hon. Mr. McDougall—Then, Sir, I will just take the opportunity of making a remark or two on this subject. I will call the serious attention of the hon. gentlemen on the Treasury Benches to the importance of speedy action in relation to this matter. Sir, those who have studied the question at all, are well aware that if an expedition is to be sent to that country—if this Parliament or country are to assume the responsibility of sending a force of the Dominion into that country for the purpose of enforcing the authority of the Canadian Government and the Crown, they know, I say, that it is above all things important that the force should be on the march at the very earliest possible moment. Now I understand that the canals are open and that there is no natural difficulty to the adoption of that course within a week or two. Yet it is perfectly evident to my mind that, if the Government have not decided upon that subject, if they have not determined upon the character of the measure to be submitted, or as to the amount of money they will ask for the expedition, and the terms on which it is to be organized, then I say they are derelict in their duty to the country and the high authority of the Crown, in not having done so and submitted it to the decision of this House. We have had promises, I see by the newspapers, within the last two or three weeks, that they would submit their policy within a day or two, and on one occasion it was promised within a few hours; but now we were told that it is not to be submitted till Monday. The

[Mr. McCallum—M. McCallum.]

RIDEAU HALL

En réponse à une question de M. Jones (Leeds et Grenville),

L'honorable M. Langevin dit que les rapports sur l'état des dépenses de Rideau Hall et de Spencerwood seront présentés demain et qu'on prépare actuellement une liste des personnes à l'emploi de la Fonction publique, depuis le début de 1868.

LE NORD-OUEST

L'honorable M. McDougall—Avant la présentation de l'ordre du jour, même si je constate que les deux ministres, qui dirigent le Gouvernement, sont absents, j'aimerais demander au Gouvernement quand il entend présenter à la Chambre, le projet de loi sur le Nord-Ouest qu'on nous promet depuis deux ou trois jours.

L'honorable M. Howe—Pas aujourd'hui.

L'honorable M. McDougall—Quand alors?

L'honorable M. Howe—Pas avant lundi, j'en ai bien peur.

L'honorable M. McDougall—Dans ce cas, monsieur, je vais simplement profiter de l'occasion pour faire une ou deux remarques à ce sujet. Je veux attirer l'attention de messieurs les ministres sur l'importance d'une action rapide dans ce domaine. Ceux qui ont étudié tant soit peu la question, savent bien que si l'on doit envoyer une expédition dans cette région, si le Parlement ou le pays doit assumer la responsabilité d'envoyer un détachement des Forces de la Puissance afin d'y faire respecter l'autorité du Gouvernement canadien et de la Couronne, ils savent, dis-je, qu'il est extrêmement important que ces effectifs soient en route le plus tôt possible. Maintenant, je crois savoir que les canaux sont ouverts et qu'il n'existe plus d'obstacle naturel à l'adoption de ces mesures d'ici une ou deux semaines. Cependant, il me semble tout à fait évident que si le Gouvernement n'a pas pris de décision à ce sujet, s'il n'a pas déterminé la nature des mesures à présenter ou la somme nécessaire à l'expédition et les modalités qui en régiront l'organisation, alors je dis que le Gouvernement manque à son devoir envers le pays et envers la Couronne en n'ayant pas pris ces mesures et en n'ayant pas soumis ses conclusions à la décision de la Chambre. Les journaux rapportent, depuis deux ou trois semaines, que le Gouvernement annoncera sa politique le lendemain ou le surlendemain, et d'après l'un deux, ça ne serait qu'une question d'heures; mais maintenant, on nous dit qu'elle ne sera pas présentée avant lundi. La session avance rapidement, et à